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m á n y i s z a k ü l é s é r ö l . 

1. Dr. SZENTPÉTERY ZSIGMOND előadást tartott a „Túr-toroczkói erupti
vus vonulat Borrév—Várfalva—Csegez és Toroczkó közé eső részletének 
kőzettani viszonyairól". E vidék közvetlen déli folytatása a szerző előző évi 
felvételeinek, (Értesítő 1904. óvf. 1. f.) amelytől az Aranyos folyó mély 
medezczéje választja el. Az őzen vidékről egybegyűjtött anyagot a műn-, 
cheni bajor kir. Ludw.-Max. tud. egyetem kőzettani laboratóriumában dol
gozta fel, amely vizsgálatai alapján e kőzeteket két főcsoportra, ezeken belül 
6 csoportra, ill. 9 alcsoportra osztotta. Ezen alcsoportok legtypicusabb kép
viselőinek bemutatása s előfordulási helyeik és viszonyaik méltatása után 
rátér az előadó az eruptivus vonulat képződésének ismertetésére, amely sze
rinte a trias periódusban a logbázisosabb porphyritek kitörésével kezdődött 
s a legsavanyúbh porphyrokóval fejeződött. 

2. FABINYI RUDOLF dr. ós SZÉKY TIBOR dr. : „Acetonnak és mcthyl-

aothylkotonnak pyrogallollal képezett új vegyületeiről" czímű értekezését 
ismerteti. SZÉKY T. Bemutatja a pyrogallol és ketonokból előállított új vegyü
leteket és ezeknek hoxaacetyl, hexabenzoyl, dibróm és dibróm-hexaacetyl 
származékait . Előadja valamennyinek az előállítási módját, tulajdonságát 
és szerkezetét. 

3. Dr. FUTÓ MIHÁLY : „Az Aspidium lobatum Sw., Aspidium angulare 
Kitaib. és Aspidium Braunii Spenner egymáshoz való viszonyáról" cz. dol
gozatát ismerteti. Az irodalom ismertetése után revideálja az eddigi adatokat, 
anatómiai, physiologiai szempontból ismerteti e növényekot, majd végered
ményként arra jut, hogy a fenti három növény tk. nem az Aspidium, hanem 
Polyst ichum genusba sorolandó ; anatómiai, biológiai s morphologiai viszo
nyai alapján pedig vagy három jó fajnak, vagy egy jó faj három varietá-
sának tekintendő, de egyszersmind annak a nézetnek is kifejezést ad, hogy 
e kérdés végleges tisztázásánál a sporophyton ivadék vizsgálása nem ele
gendő. 




